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Rada Miejska w Książu Wlkp. 

Komisja Wspólna 

O.0012.1.4.2025 

Protokół nr 4 

4. Wspólne Posiedzenie Komisji Rady Miejskiej w Książu Wlkp. odbyło się w dniu 2 grudnia 2024 

r. w Centrum Kultury Książ Wlkp. Posiedzenie rozpoczęto o godzinie 10:00, a zakończono o 

godzinie 15:00 tego samego dnia. 

Ad 1. Otwarcie posiedzenia. 

Przewodniczący Rady otworzył 4. Wspólne Posiedzenie Komisji Rady Miejskiej w Książu Wlkp. 

oraz przywitał przybyłych Radnych Rady Miejskiej w Książu Wlkp., Burmistrza Książa Wlkp. – 

Pana Teofila Marciniaka, Wiceburmistrz Książa Wlkp. – Panią Mirelę Grześkowiak oraz 

Przedstawiciela Referatu Gospodarczego – Pana Jędrzeja Pawłowskiego oraz dyrektorki szkół i 

przedszkola funkcjonujących na terenie Gminy Książ Wlkp.  Przewodniczący Rady stwierdził, że w 

posiedzeniu udział bierze 13 Radnych. 

Obecni: 

1. Bogumiła Andrzejczak 

2. Tomasz Bartkowiak 

3. Marek Jankowski 

4. Błażej Jędrzejczak 

5. Wojciech Kubala 

6. Zenon Kuderczak 

7. Małgorzata Lenartowska 

8. Maciej Naganowski 

9. Sławomir Przybylski 

10. Katarzyna Stachowiak 

11. Anna Szymanowska 

12. Paweł Walkowiak 

13. Agnieszka Weber-Hałaburda 

14. Mariusz Wojciechowski 

15. Kazimierz Zegar 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 

Ad 2. Przedstawienie porządku posiedzenia. 
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Przewodniczący Rady przedstawił otrzymany przez Radnych porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przedstawienie porządku posiedzenia.  

3. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2023/2024 w szkołach 

prowadzonych przez Gminę Książ Wlkp.  

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania 

odpadami komunalnymi z dochodów własnych gminy niepochodzących z pobranej opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Książ Wlkp. na lata 2024 - 2030. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Gminy Książ 

Wlkp. na 2024 rok. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie metody ustalania 

wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej 

opłaty. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

z dotychczasowym dzierżawcą kolejnej umowy dzierżawy tej samej nieruchomości 

gruntowej, stanowiącej własność Gminy Książ Wlkp. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia „Regulaminu określającego zasady 

i tryb korzystania ze świetlic wiejskich stanowiących własność Gminy Książ Wlkp." 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Książ Wlkp. na lata 2025-2029.  

11. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia diet dla przewodniczących organów 

wykonawczych jednostek pomocniczych Gminy Książ Wlkp. 

12. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej 

dla Gminy Książ Wlkp.”  

13. Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie w sprawie zgłoszenia Sołectwa Kiełczynek do 

programu „Wielkopolska Odnowa Wsi 2020+”. 

14. Wolne głosy, wnioski i informacje. 

15. Zamknięcie posiedzenia 

Porządek posiedzenia stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Ad 3. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2023/2024 w szkołach 

prowadzonych przez Gminę Książ Wlkp. 

Dyrektor Przedszkola „Bajkowy Świat” w Książu Wlkp. – Pani Marzena Krauze przedstawiała, że 

w omawianym okresie do placówki uczęszcza 25 mniej dzieci niż w poprzednim roku szkolnym z 
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uwagi na niż demograficzny. Obecnie funkcjonuje 6 oddziałów, w których jest 140 

wychowanków. Kadra liczy 13 osób w tym roku szkolnym. W ubiegłym roku odeszła 1 

nauczycielka, 2 nauczycielki są na urlopie zdrowotnym, w związku z czym konieczne było 

zatrudnienie osób na zastępstwo. Wsparcia dzieciom udziela również nowo zatrudniona 

psycholog. Omówione zostały wykonane prace remontowe i modernizacyjne, w tym między 

innymi w ramach konkursów np. zielony ogórek. Przedstawiono udział i sukcesy w innych 

konkursach, w których finansowo pozyskano łącznie 10 tys. zł. W przedszkolu działa kółko 

wolontariatu. W tym roku świętowano 5-lecie nadania imienia placówce i włączono się w 

obchody związane z Ksiąskimi Patronami roku 2024. Wśród koniecznych do wykonania prac 

znalazło się założenie klimatyzacji w klasach lekcyjnych, doposażenie placu zabaw, montaż windy 

towarowej w kuchni.  

P.o. Dyrektora Szkoły im. Emilii Sczanieckiej w Konarzycach – Pani Elżbieta Karczewska 

poinformowała, że placówka liczy mało dzieci z uwagi na funkcjonującą placówkę niepubliczną w 

Chrząstowie.  Oddziałów szkolnych jest obecnie 5, a przedszkolnych 1. Nie było klasy 8, w 

związku czym nie odbył się egzamin ósmoklasisty. Został przygotowany gabinet dla pedagog i 

logopedy. Jeden nauczyciel jest na urlopie dla poratowania zdrowia. Omówione zostały sukcesy 

w konkursach.  

Przewodniczący Rady zapytał ile jest dzieci w klasie 8 i czy potrzebują zajęć uzupełniających.  

Pani Elżbieta Karczewska odpowiedziała, że jest 7 uczniów i uczestniczą w zajęciach 

przygotowujących do egzaminu.  

P.o. Dyrektora Szkoły im. Powstańców Wielkopolskich w Chwałkowie Kościelnym – Pani 

Elżbieta Kapcińska poinformowała, że w placówce również jest zauważalny niż demograficzny. 

Funkcjonuje 8 oddziałów szkolnych i 2 oddziały przedszkolne. Zajęcia w niektórych klasach 

odbywają się w systemie łączonym. Obecnie zatrudnionych jest 15 nauczycieli i 2 dopełniających 

etat. Placówka bierze udział w wielu akcjach i konkursach. W jednym z nich otrzymała nagrodę w 

wysokości 13 tys. zł. Głównymi potrzebami szkoły jest remont elewacji szczytu głównego 

budynku oraz zwiększenie pracownikowi godzin obsługi sekretariatu.  

P.o. Dyrektora Szkoły im. Ks. Abp. Antoniego Baraniaka w Mchach – Pani Barbara Kapturek 

poinformowała, że w ubiegłym roku zwiększyła się liczba uczniów o 30, łącznie jest 207 dzieci, w 

tym obywatele Ukrainy. Placówka pracuje w systemie 8-klasowym. Liczebność kadry nie zmieniła 

się, nikt nie przebywa na urlopie zdrowotnym. Znacznie poprawiła się estetyka obiektu poprzez 

remont elewacji i zagospodarowanie terenu wokół. W dalszym ciągu są wolne pomieszczenia. 

Ostatnio zostało wymienione oświetlenie we wspólnych częściach budynku, co pozwoliło na 

oszczędności. Wydarzenia szkolne skupiły się głównie na upamiętaniu patrona z okazji 
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ustanowienia roku 2024 Rokiem Ks. Abp. A. Baraniaka i 20-lecia nadania imienia szkole. 

Uczniowie osiągają sukcesy sportowe i historyczne. Szkoła bierze udział w wielu konkursach i 

otrzymała nagrody w wysokości 10 tys. zł.  

Dyrektor Szkoły Podstawowej im. Wiosny Ludów w Książu Wlkp. – Pani Małgorzata Stefaniak 

poinformowała, że kadra jest pełna, 3 nauczycieli przebywa na urlopie dla poratowania zdrowia. 

Łącznie do placówki uczęszcza 398 uczniów. Funkcjonują 3 oddziały klas pierwszych, pozostałe 

klasy liczą 2 oddziały po ok. 25 uczniów, 2 ósme klasy są mniej liczne. Szkoła osiąg dobry poziom 

wyników egzaminów końcowych, dodatkowe zajęcia się sprawdzają. Uczniowie odnoszą sukcesy 

w konkursach ogólnopolskich, wiele jest osiągnięć sportowych i muzycznych. Szkoła uzyskała w 

ramach konkursu dofinansowanie w wysokości 5 tys. zł. Wśród potrzeb remontowanych należy 

wyróżnić remont toalet oraz płotu. Omówiony został również przypadek ucznia który trafił do 

ośrodka wychowawczego.  

Przewodniczący Rady zapytał wsparcie psychologiczne uczniów w szkołach. 

Pani Małgorzata Stefaniak odpowiedziała, że psycholog dla dzieci jest zapewniony. Nie mniej 

jego zatrudnienie wiąże się z dużymi kosztami. Nauczyciele zatrudnieni w placówce w trakcie 

uzyskiwania kwalifikacji.  

Pani Barbara Kapturek odpowiedziała, że jest w trakcie poszukiwania psychologa.   

Pani Elżbieta Kapcińska odpowiedziała, że w Chwałkowie Kościelnym jest psycholog na pół 

etatu, który drugie pół realizuje w Przedszkolu w Książu Wlkp.  

Pani Elżbieta Karczewska odpowiedziała, że w Konarzycach wsparcia udziela tylko pedagog 

specjalny, nie ma zatrudnionego psychologa.  

Radny Zenon Kuderczak zaproponował wyjazd w teren do Szkoły Podstawowej w Konarzycach.  

Wiceburmistrz Książa Wlkp. dodała, że informacja oświatowa zawiera dane demograficzne, 

informację o obwodach danych szkół i dowozach szkolnych, finansowanie poszczególnych 

placówek, liczebność kadry nauczycielskiej, a także inne istotne informacje m.in. konieczność 

zapewnienia pomocy psychologicznej.  

Przewodniczący Rady zauważył duży wzrost kosztów utrzymania szkół w przeliczeniu na jednego 

ucznia i zasugerował doposażanie większych jednostek oraz podjęcie procedury likwacji 

mniejszych.  
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Wiceburmistrz Książa Wlkp. wskazała, że największy koszt stanowią wynagrodzenia nauczycieli i 

konieczne jest dokładnie środków finansowych z budżetu gminy, ponieważ otrzymywana 

subwencja oświatowa jest niewystraczająca.  

Radna Bogumiła Andrzejczak zapytała ile razy nauczyciel może skorzystać z urlopu dla 

poratowania zdrowia.  

Wiceburmistrz Książa Wlkp. odpowiedziała, że 3 razy.  

Radni szczegółowo omówili ilość urodzeń dzieci w ostatnich latach i jej wpływ na przyszłość 

placówek.  

Burmistrz Książa Wlkp. wskazał, że gmina będzie przystępować do procedury likwidacji Szkoły 

Podstawowej w Konarzycach z uwagi na małą liczebność oddziałów i brak niektórych klas.  

Radna Katarzyna Stachowiak zapytała o przeprowadzenie rozmów ze społeczność szkolną oraz 

rodzicami uczniów tej szkoły.   

Burmistrz Książa Wlkp. odpowiedział, że po rozpoczęciu procedury zostaną zorganizowane 

spotkania.  

Radny Paweł Walkowiak zapytał o transport dzieci do innej placówki.  

Burmistrz Książa Wlkp. odpowiedział, że zostaną zapewnione dowozy szkolne.  

Radna Katarzyna Stachowiak zasugerowała możliwość utworzenia stowarzyszenia.  

Radna Agnieszka Weber-Hałaburda zapytała do jakiej szkoły zostałyby przeniesione dzieci.  

Burmistrz Książa Wlkp. odpowiedział, że starsze dzieci do Szkoły Podstawowej w Książu Wlkp., a 

młodsze do Przedszkola Bajkowy Świat w Książu Wlkp.  

Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2023/2024 w szkołach 

prowadzonych przez Gminę Książ Wlkp. stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Ad 4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania 

odpadami komunalnymi z dochodów własnych gminy niepochodzących z pobranej opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Burmistrz Książa Wlkp. poinformował, że w związku z deficytem wystąpiła konieczność pokrycia 

części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących 

z pobranej opłaty na ten cel. Bieżące koszty związane z zakupem usług koniecznych do 

prawidłowego funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami komunalnymi na dzień 31 
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października 2024 roku wyniosły 2 477 803,04 zł. Przyjęty budżet na wymieniony cel wynosi 2 

728 344,86 zł przy prognozowanych kosztach za cały 2024 rok na poziomie 2 951 432,38 zł, co w 

ogólnym rozrachunku prognozuję deficyt finansowy na poziomie ok. 223 087,52 zł. 

Pracownik Urzędu Miejskiego w Książu Wlkp. – Pan Łukasz Musielak przedstawił szczegółowe 

koszty, jakie ponosi Gmina Książ Wlkp. na zapewnienie funkcjonowania systemu 

gospodarowania odpadami komunalnymi. Wspólnie zostały omówione również różne możliwości 

ograniczenia wydatków w tym obszarze.  

Więcej pytań nie było, w związku z tym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami 

komunalnymi z dochodów własnych gminy niepochodzących z pobranej opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Bogumiła Andrzejczak, Tomasz Bartkowiak, Marek Jankowski, Błażej Jędrzejczak, Zenon 

Kuderczak, Sławomir Przybylski, Katarzyna Stachowiak, Anna Szymanowska, Paweł Walkowiak, 

Agnieszka Weber-Hałaburda, Mariusz Wojciechowski, Kazimierz Zegar 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (1) 

Małgorzata Lenartowska 

NIEOBECNI (2) 

Wojciech Kubala, Maciej Naganowski 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  

Ad 5. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Książ Wlkp. na lata 2024 - 2030. 

Przedstawiciel Referatu Finansowego – Pan Jędrzej Pawłowski przedstawił, że w projekcie 

uchwały w załączniku Nr 1 – przepływy - dokonano zmian w postaci dostosowania wielkości 
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dochodów i wydatków, jak w budżecie Gminy Książ Wlkp. na dzień 6 grudnia 2024 r. W 

załączniku Nr 2 – przedsięwzięcia - dla zadania pn. „Zagospodarowanie odpadów komunalnych 

pochodzących z terenu 8 gmin” zwiększono łączne nakłady finansowe o kwotę 78 758,63 zł, oraz 

zwiększono limit wydatków w koku 2024 o kwotę 153 758,63 zł a w roku 2025 zmniejszono limit 

wydatków o kwotę 75 000,00 zł, dla zadania pn. „Rozbudowa i modernizacja oczyszczalni 

ścieków w Kiełczynku – I etap” przeniesiono limit wydatków w kwocie 7 742 021,29 zł z roku 

2024 na rok 2025. 

Pytań nie było, w związku z tym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Książ Wlkp. na lata 2024 - 2030. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Bogumiła Andrzejczak, Tomasz Bartkowiak, Marek Jankowski, Błażej Jędrzejczak, Zenon 

Kuderczak, Sławomir Przybylski, Katarzyna Stachowiak, Anna Szymanowska, Paweł Walkowiak, 

Agnieszka Weber-Hałaburda, Mariusz Wojciechowski, Kazimierz Zegar 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (1) 

Małgorzata Lenartowska 

NIEOBECNI (2) 

Wojciech Kubala, Maciej Naganowski 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  

Ad 6. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Gminy Książ 

Wlkp. na 2024 rok. 

Przedstawiciel Referatu Finansowego – Pan Jędrzej Pawłowski przedstawił, że w projekcie 

uchwały dokonano następujących zmian:  
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1) zwiększono plan w kwocie 117 503,00 zł w związku z otrzymaniem dotacji celowej od 

Wojewody Wielkopolskiego z przeznaczeniem na realizację świadczeń rodzinnych na 

podstawie ustawy o świadczeniach rodzinnych, na realizację świadczenia z funduszu 

alimentacyjnego na podstawie ustawy o pomocy osobną uprawnionym do alimentów, na 

realizację zasiłku dla opiekuna na podstawie ustawy o ustaleniu i wypłacie zasiłków dla 

opiekunów oraz na realizację art. 10 ustawy o wsparciu kobiet w ciąży i rodzin „Za 

życiem”;  

2) zwiększono plan w kwocie 9 550,00 zł w związku z otrzymaniem dotacji celowej od 

Wojewody Wielkopolskiego na opłacenie składki na ubezpieczenie zdrowotne za osoby 

pobierające niektóre świadczenia rodzinne oraz zasiłki dla opiekuna na podstawie ustawy 

o świadczeniach opieki zdrowotnej finansowanych ze środków publicznych;  

3) zwiększono plan w kwocie 18 250,00 zł w związku z otrzymaniem dotacji celowej od 

Wojewody Wielkopolskiego z przeznaczeniem na dofinansowanie wypłat zasiłków 

stałych, o których mowa w art. 17 ust. 1 pkt 19 ustawy o pomocy społecznej;  

4) zmniejszono plan w kwocie 1 747,00 zł w związku z otrzymaniem informacji od 

Wojewody Wielkopolskiego o zmniejszeniu dotacji celowej;  

5) zwiększono plan w kwocie 2 000,00 zł w związku z otrzymaniem dotacji celowej od 

Wojewody Wielkopolskiego na dofinansowanie opłacenia składek na ubezpieczenie 

zdrowotne, o którym mowa ustawie o pomocy społecznej;  

6) zmniejszono plan w kwocie 439 400,00 zł w związku z nieuzyskaniem w roku 2024 

dochodów ze sprzedaży nieruchomości;  

7) zmniejszono plan w kwocie 4 750 000,00 zł, w związku z przedłużającą się procedurą 

związaną z uzyskaniem pozwolenia na budowę, niemożliwe było rozpoczęcie w roku 2024 

prac związanych z zadaniem majątkowym pod nazwą „Rozbudowa i modernizacja 

oczyszczalni ścieków w Kiełczynku etap I”;  

8) zmniejszono wydatki w kwocie 2 992 021,29 zł stanowiące wkład własny na zadanie 

majątkowe pod nazwą „Rozbudowa i modernizacja oczyszczalni ścieków w Kiełczynku 

etap I”;  

9) zwiększono wydatki w kwocie 223 083,52 zł, stanowiące zabezpieczenie środków 

własnych na gospodarkę odpadami komunalnymi w gminie Książ Wlkp.;  

10) dokonano przeniesienia w planie wydatków Funduszu Sołeckiego dla Sołectwa Kiełczynek 

zgodnie ze złożonym wnioskiem z zachowaniem procedury dokonywania zmian 

przedsięwzięć lub ich zakresu przewidzianych do realizacji w ramach funduszu;  

11) dokonano przesunięć pomiędzy paragrafami w celu dostosowania planu do potrzeb 

jednostek. 
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2. W załączniku – plan przychodów i kosztów samorządowego zakładu budżetowego dokonano 

zwiększenie przychodów oraz kosztów o kwotę 21 000,00 zł, w tym zmieniono plan na wydatki 

inwestycyjne w kwocie 26 800,00 zł z przeznaczeniem na modernizację przepompowni. 

Przewodniczący Rady zapytał o zmniejszenie dochodów związanych ze sprzedażą gruntów w 

Świączyniu.   

Burmistrz Książa Wlkp. odpowiedział, że był to dochód przewidziany w 2024, jednak trwa w 

dalszym ciągu kompletowanie dokumentacji niezbędniej do sprzedaży.  

Więcej pytań nie było, w związku z tym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Gminy Książ Wlkp. na 

2024 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Bogumiła Andrzejczak, Tomasz Bartkowiak, Marek Jankowski, Błażej Jędrzejczak, Zenon 

Kuderczak, Sławomir Przybylski, Katarzyna Stachowiak, Anna Szymanowska, Paweł Walkowiak, 

Agnieszka Weber-Hałaburda, Mariusz Wojciechowski, Kazimierz Zegar 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (1) 

Małgorzata Lenartowska 

NIEOBECNI (2) 

Wojciech Kubala, Maciej Naganowski 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  

Ad 7. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie metody ustalania 

wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. 

Burmistrz Książa Wlkp. poinformował, że obecna stawka 32,00 zł miesięczne za mieszkańca jest 

niewystarczająca, co potwierdza również zaproponowana do podjęcia uchwała, omówiona w 

punkcie 4 posiedzenia Komisji. Jest to spowodowane wzrostem kosztów administracyjnych oraz 
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coroczną inflacją, której koszty Gmina Książ Wlkp. zobowiązana będzie ponieść wykonując 

zadanie gospodarowania systemem odbioru i zagospodarowania odpadów komunalnych. 

Dodatkowy wpływ na wzrost kosztów ponoszonych na funkcjonowanie systemu gospodarki 

odpadami komunalnymi ma także wzrost kosztów odbioru oraz zagospodarowania odpadów 

komunalnych wynikający z cen usług firm odbierających i zagospodarowujących odpady 

komunalne. Odnotowano również wzrost ilości odpadów zbieranych w Punkcie Selektywnej 

Zbiórki Odpadów Komunalnych w Książu Wlkp. W związku z tym planowane jest zwiększenie 

stawki o 4 zł do kwoty 36,00 zł miesięczne od mieszkańca, aby wydatki mogły zostać 

zbilansowane przez wpływy.  

Radni omówili kwestie związane z odbiorem odpadów z nieruchomości zamieszkałych, z których 

nie wpływają opłaty, a także odbiór odpadów z terenu świetlic wiejskich.  

Radny Paweł Walkowiak wnioskował o przygotowanie zestawienia liczby domostw w 

poszczególnych miejscowościach, w których nie złożono deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi według stanu na dzień  31.12.2024 r.  

Radni Rady Miejskiej wnioskowali o informację na temat liczby osób zgłoszonych w deklaracjach 

o wysokości opłaty za odpady komunalne i weryfikacji zmiany deklaracji w przypadku urodzenia 

dziecka, sprawdzenia/ kontroli wystawianych pojemników na śmieci w zgodności ze złożoną 

deklaracją, sprawdzenia/ kontroli umów na odbiór odpadów komunalnych przez firmy 

zarejestrowane/ mające siedzibę w Gminie Książ Wlkp. oraz zestawienia ewentualnych zaległości 

w opłatach za gospodarowanie odpadami według miejscowości i numerów domów.  

Więcej pytań nie było, w związku z tym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie metody ustalania wysokości 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Bogumiła Andrzejczak, Tomasz Bartkowiak, Marek Jankowski, Błażej Jędrzejczak, Zenon 

Kuderczak, Sławomir Przybylski, Katarzyna Stachowiak, Anna Szymanowska, Paweł Walkowiak, 

Agnieszka Weber-Hałaburda, Mariusz Wojciechowski 

PRZECIW (0) 
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Kazimierz Zegar 

BRAK GŁOSU (1) 

Małgorzata Lenartowska 

NIEOBECNI (2) 

Wojciech Kubala, Maciej Naganowski 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  

Ad 8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z 

dotychczasowym dzierżawcą kolejnej umowy dzierżawy tej samej nieruchomości gruntowej, 

stanowiącej własność Gminy Książ Wlkp. 

Burmistrz Książa Wlkp. omówił, że w związku z terminem wygaśnięcia umowy dzierżawy w dniu 

31 grudnia 2024 r. dotychczasowy dzierżawca wystąpił do Burmistrza Książa Wlkp. z wnioskiem o 

zawarcie kolejnej umowy dzierżawy tej samej nieruchomości gruntowej. W obowiązującym 

stanie prawnym zawarcie z dotychczasowym dzierżawcą kolejnej umowy dzierżawy, której 

przedmiotem jest ta sama nieruchomość gruntowa po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 

lat, wymagana jest zgoda Rady. Omówiona została również lokalizacja przedmiotowej 

nieruchomości.  

Pytań nie było, w związku z tym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowym 

dzierżawcą kolejnej umowy dzierżawy tej samej nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność 

Gminy Książ Wlkp. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Bogumiła Andrzejczak, Tomasz Bartkowiak, Marek Jankowski, Błażej Jędrzejczak, Zenon 

Kuderczak, Sławomir Przybylski, Katarzyna Stachowiak, Anna Szymanowska, Paweł Walkowiak, 

Agnieszka Weber-Hałaburda, Mariusz Wojciechowski, Kazimierz Zegar 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 



 

12 
 

BRAK GŁOSU (1) 

Małgorzata Lenartowska 

NIEOBECNI (2) 

Wojciech Kubala, Maciej Naganowski 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  

Ad 9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia „Regulaminu określającego zasady 

i tryb korzystania ze świetlic wiejskich stanowiących własność Gminy Książ Wlkp.”. 

Wiceburmistrz Książa Wlkp. przedstawiła założenia Regulaminu. Wskazuje on szczegółowo 

zasady i tryb korzystania ze świetlic wiejskich tj. ich wynajmów i użyczeń. Rozpoczęcie nowej 

kadencji Sołtysów 2024-2029 jest doskonałą okazją, aby uaktualnić przepisy i dostosować do 

obowiązujących standardów. Dodała, że z uwagi na regulacje zawarte w niniejszej uchwale 

zaistniała konieczność częściowego uchylenia postanowień uchwały Nr XLII/297/2010 Rady 

Miejskiej w Książu Wlkp. z dnia 17 maja 2010 r. w sprawie zasad przekazywania składników 

mienia gminnego oraz zasad przekazywania środków budżetowych na realizację zadań przez 

sołectwa, albowiem dotyczą one zasad i trybu korzystania ze świetlic wiejskich. Projekt uchwały 

został poddany konsultacjom z mieszkańcami sołectw Gminy Książ Wlkp. w okresie od 17 

października 2024 r. do 16 listopada 2024 r. Mieszkańcy sołectw nie wnieśli uwag co do projektu 

uchwały.  

Radny Błażej Jędrzejczak zapytał o wysokości czynszów najmu świetlic. 

Burmistrz Książa Wlkp. odpowiedział, że jest przygotowywane zarządzenie w tej sprawie. 

Zostaną podwyższone stawki, przedstawił propozycje w odniesieniu do każdej ze świetlic. 

Omówiona została wysokość kaucji oraz przypadki zwolnienia z opłat. Projekt zarządzenia 

zostanie przedstawiony Radnym do wiadomości.  

Więcej pytań nie było, w związku z czym Przewodniczący zarządził głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia „Regulaminu określającego zasady i tryb 

korzystania ze świetlic wiejskich stanowiących własność Gminy Książ Wlkp.”. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 
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Bogumiła Andrzejczak, Tomasz Bartkowiak, Marek Jankowski, Błażej Jędrzejczak, Zenon 

Kuderczak, Sławomir Przybylski, Katarzyna Stachowiak, Anna Szymanowska, Paweł Walkowiak, 

Agnieszka Weber-Hałaburda, Mariusz Wojciechowski, Kazimierz Zegar 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (1) 

Małgorzata Lenartowska 

NIEOBECNI (2) 

Wojciech Kubala, Maciej Naganowski 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  

Ad 10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Książ Wlkp. na lata 2025-2029. 

Wiceburmistrz Książa Wlkp. poinformowała, że opracowanie Wieloletniego programu 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Książ Wlkp. na lata 2025 – 2029 jest konieczne 

z uwagi na upływający termin ważności poprzedniego programu. Dokument zawiera wszystkie 

niezbędne zagadnienia określone w ustawie o ochronie praw lokatorów. Zostały omówione 

poszczególne punkty. Gmina Książ Wlkp. przygotowuje dokumentację, a administrowaniem 

zajmuje się Zakład Usług Komunalnych w Książu Wlkp. 

Dyrektor Zakładu Usług Komunalnych w Książu Wlkp. omówił dostępne zasoby mieszkaniowe na 

terenie Gminy Książ Wlkp.  

Radni Rady Miejskiej w Książu Wlkp. ustalili wspólnie, że w § 14 Regulaminu określono czynniki 

obniżające wysokość stawki czynszu na poziomie 5%.  

Radna Bogumiła Andrzejczak zapytała dlatego jest tyle wolnych lokali.  

Dyrektor Zakładu Usług Komunalnych w Książu Wlkp. odpowiedział, że nie ma zainteresowania 

wśród mieszkańców.  

Więcej pytań nie było, w związku z czym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Książ Wlkp. na lata 2025-2029. 
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Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Bogumiła Andrzejczak, Tomasz Bartkowiak, Marek Jankowski, Błażej Jędrzejczak, Zenon 

Kuderczak, Sławomir Przybylski, Katarzyna Stachowiak, Anna Szymanowska, Paweł Walkowiak, 

Agnieszka Weber-Hałaburda, Mariusz Wojciechowski, Kazimierz Zegar 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (1) 

Małgorzata Lenartowska 

NIEOBECNI (2) 

Wojciech Kubala, Maciej Naganowski 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.  

Ad 11. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia diet dla przewodniczących 

organów wykonawczych jednostek pomocniczych Gminy Książ Wlkp. 

Burmistrz poinformował, że propozycja nowych wysokości diet obejmuje 3 grupy. Są one 

zróżnicowane w zależności od zakresu wykonywanych przez nich zadań oraz wielkości danych 

jednostek pomocniczych. Przyjęto, iż zakres zadań wykonywanych przez przewodniczących 

organów wykonawczych jednostek pomocniczych gminy jest większy w jednostkach 

pomocniczych, w których funkcjonują świetlice wiejskie. Ponadto przyjęto, iż również wielkość 

jednostki pomocniczej i związana z tym chociażby większa liczba jej mieszkańców, wiąże się z 

większymi kosztami ponoszonymi przez przewodniczących tych jednostek pomocniczych 

związanych z realizacją ich zadań. Omówiona została wysokość stawek i zmiany w pogrupowaniu 

sołectw względem poprzedniej uchwały.  

Przewodniczący Rady zasugerował, by Włościejewice i Ługi były tak jak dotychczas w środkowej 

grupie.  

Burmistrz Książa Wlkp. odpowiedział, że we Włościejewicach jest znacznie większy zakres 

obowiązków z uwagi na świetlice wiejską i teren rekreacyjny.  

Propozycja ta została przegłosowana przez Radnych. 1 Radny poparł propozycję, 12 odrzuciło.  
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Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia diet dla przewodniczących organów 

wykonawczych jednostek pomocniczych Gminy Książ Wlkp. 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 2 

Wyłączenia z głosowania: 

Sławomir Przybylski, Maciej Naganowski, Katarzyna Stachowiak 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Bogumiła Andrzejczak, Tomasz Bartkowiak, Marek Jankowski, Błażej Jędrzejczak, Zenon 

Kuderczak, Anna Szymanowska, Paweł Walkowiak, Agnieszka Weber-Hałaburda, Mariusz 

Wojciechowski, Kazimierz Zegar 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (3) 

Małgorzata Lenartowska, Sławomir Przybylski, Katarzyna Stachowiak 

NIEOBECNI (2) 

Wojciech Kubala, Maciej Naganowski 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  

Radna Małgorzata Lenartowska opuściła posiedzenie Komisji.  

Ad 12. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Planu Gospodarki 

Niskoemisyjnej dla Gminy Książ Wlkp.” 

Wiceburmistrz Książa Wlkp. zaproponowała, by Plan Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Książ 

Wlkp. przedstawić na koleją sesję z uwagi na trwające jeszcze poprawki w dokumencie. Dodała, 

że na poprzedzającym ją wspólnym posiedzeniu Plan zostanie przedstawiony przez osobę go 

tworzącą – pracownika firmy CODEX.  

W związku z tym, Radni zadecydowali o odstąpieniu od zaopiniowania tego punktu.   

Ad 13. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie w sprawie zgłoszenia Sołectwa Kiełczynek 

do programu „Wielkopolska Odnowa Wsi 2020+”. 
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Wiceburmistrz Książa Wlkp. omówiła, że Sołectwo Kiełczynek wyraziło chęć uczestnictwa w 

programie „Wielkopolska Odnowa Wsi 2020+”, a warunkiem uczestnictwa sołectwa w programie 

jest zgłoszenie sołectwa przez Radę Miejską. Tylko sołectwa zgłoszone przez organ stanowiący 

gminy mogą uczestniczyć w ogłoszonych w ramach ww. programu konkursach, w tym m.in. w 

„Pięknieje wielkopolska wieś" czy „Odnowa wsi szansą dla aktywnych sołectw", a tym samym 

uzyskać wsparcie finansowe dla zgłaszanych projektów. 

Pytań nie było, w związku z tym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie w sprawie zgłoszenia Sołectwa Kiełczynek do 

programu „Wielkopolska Odnowa Wsi 2020+”. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Bogumiła Andrzejczak, Tomasz Bartkowiak, Marek Jankowski, Błażej Jędrzejczak, Zenon 

Kuderczak, Sławomir Przybylski, Katarzyna Stachowiak, Anna Szymanowska, Paweł Walkowiak, 

Agnieszka Weber-Hałaburda, Mariusz Wojciechowski, Kazimierz Zegar 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (1) 

Małgorzata Lenartowska 

NIEOBECNI (2) 

Wojciech Kubala, Maciej Naganowski 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.  

Ad 14. Wolne głosy, wnioski i informacje. 

Burmistrz Książa Wlkp. przedstawił przyznane wyróżnienia hali widowiskowo-sportowej w Książ 

Wlkp. oraz omówiła dochody i wydatki związane z funkcjonowaniem hali, zgodnie z 

zestawieniem, które stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.  

Pracownik Urzędu Miejskiego w Książu Wlkp. - Pani Malwina Olejniczak omówiła zagadnienia 

związane z Planem ogólnym Gminy Książ Wlkp.  
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Ad 15. Zamknięcie posiedzenia. 

Po wyczerpaniu porządku posiedzenia Przewodniczący Rady zamknął 4. Wspólne Posiedzenie 

Komisji Rady Miejskiej w Książu Wlkp. 

Przewodniczący Rady Miejskiej  

w Książu Wlkp. 

/-/ Sławomir Przybylski 

Przygotowała: Agnieszka Drzewiecka 

 


